
   
 

15. januar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke initiativer har Naalakkersuisut iværksat for at skabe rammer for at afhjælpe manglen på 

grønlandsksprogede journalister i KNR? 

 

2. Hvor mange arbejdsgrupper er der pt. nedsat i forhold til KNR? 

a. Hvilke emner arbejder disse arbejdsgrupper med? 

b. Hvornår kan vi forvente, at arbejdsgrupperne fremlægger deres anbefalinger? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Nivi Olsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Demokraatit betragter det som et stort problem, at KNR er nødt til at drosle ned på deres nyhedsdækning 

på grund af mangel på grønlandsksprogede journalister. 

 

Jeg tog personligt dette emne op på FM 20231. Her var alle enige om, at problemet var presserende. 

Alligevel har det været småt med udmeldinger fra Naalakkersuisut, og jeg er derfor interesseret i at få 

oplyst, hvad Naalakkersuisut har foretaget sig siden FM 2023 på dette vigtige område. 

 

Jeg kan i hvert fald konstatere, at manglen på grønlandsksprogede journalister i KNR fortsat er et stort 

problem. Et problem som Naalakkersuisut bør forholde sig langt mere offensivt til end tilfældet er. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage 
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